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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 14. června 2017 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost 425, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, místopředseda Rady ČRo,  

Miroslav Dittrich, Petr Šafařík, Vítězslav Jandák, členové Rady ČRo  

Omluveni: Tomáš Kňourek, místopředseda Rady ČRo, Ivan Vodochodský, člen Rady ČRo   

DK:  Filip Hejl, předseda dozorčí komise, Jakub Chytil, místopředseda DK 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        René Zavoral, generální ředitel ČRo 

Petr Šmelhaus, vedoucí Právního oddělení  

Martin Vojslavský, ředitel Ekonomiky 

Josef Hanibal, vedoucí oddělení veřejných zakázek  

  Barbora Filípková, specialista správy majetku 

 

1. Zahájení 

 

2. 13:10 – 14h:  

Pracovní schůzka Rady ČRo (H. Dohnálková), DK Rady ČRo (F. Hejl) a vedení ČRo 

(R. Zavoral) + hosté, ve věci: 
- Prodej zámku v Přerově nad Labem 

- Prodej nemovitosti na Špičáku 

 

 

3. Setkání s vedením ČRo 14.00 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo 
 - Různé 

 

 

4. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 5. 2017 

 

5. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – příprava 7. minitendru 

 

6. Analýza zahraničního vysílání ČRo a expertíza veřejné služby 

 

7. Vysílání k výročí okupace 1939 – materiál od vedení ČRo 

 

            8.    Stížnosti a podněty posluchačů   

 

            9.   Různé  

 

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, před pracovní schůzkou upozornila na materiál, 

který si od vedení ČRo vyžádala dozorčí komise – revizní posudek objektu na Špičáku 

v majetku ČRo, jehož prodej by měla Rada projednávat na své červnové veřejné schůzi a který 

je k dispozici i radním. 
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2) 13:10 – 14h:  

Pracovní schůzka Rady ČRo, DK Rady ČRo (F. Hejl, J. Chytil) a vedení ČRo (R. Zavoral) + 

hosté – P. Šmelhaus, J. Hanibal,  M. Vojslavský,  B. Filípková ve věci: 

- Prodej zámku v Přerově nad Labem  

- Prodej nemovitosti na Špičáku  

Proběhla pracovní schůzka za účasti zástupců Rady ČRo, dozorčí komise a vedení rozhlasu, která se 

věnovala možnému záměru prodeje zámku v Přerově nad Labem a prodejem další nemovitosti 

v majetku ČRo – chaty na Špičáku. Během debaty věnované problematice vyhodnocení kritérií prodeje 

zámku v Přerově nad Labem pozval R. Zavoral  P. Šafaříka k účasti v hodnotící komisi, P. Šafařík toto 

pozvání s poděkováním přijal. Závěrem se zúčastnění shodli, že vedení rozhlasu ještě dozorčí komisi 

Rady do pátku 16. 6. 2017 dodá materiál, který bude obsahovat celkový souhrn, jak byla chata na 

Špičáku nabízena k prodeji, dozorčí komise se bude prodejem zabývat na svém jednání 20. 6. 2017 a 

své doporučení Radě ČRo dodá do středy 21. 6. 2017. 

 

Ve 14.00 z jednání odešli F. Hejl a J. Chytil.  

 

 

3) Setkání s vedením ČRo 14.00 hod, René Zavoral, generální ředitel ČRo 
- Různé – H. Dohnálková se ujistila, zda vedení počítá s tím, že na veřejné schůzi Rady ČRo dne 28. 

6. budou za vedení uvedeny dva body – zpráva o činnosti ombudsmana a prezentace nového schématu 

vysílání stanice Vltava. R. Zavoral potvrdil vystoupení ombudsmana, s prezentací nového vysílání 

Vltavy vystoupí programová ředitelka E. Hazdrová Kopecká a šéfredaktor P. Fischer. Dále generální 

ředitel požádal do programu na veřejnou schůzi zařadit informace o pravidlech předvolebního vysílání 

před volbami do Poslanecké sněmovny (ředitel Zpravodajství J. Pokorný) a informace o stavu 

digitálního vysílání, s čímž předsedkyně rady souhlasila.  

 

Ve 14.20 hod přišel na jednání nový člen Rady ČRo Vítězslav Jandák.  

 

J. Vejvoda se dotázal, zda se již vedení rozhlasu zamýšlí nad rozpočtem na příští rok a zda do něj 

budou zahrnuty náklady vyplývající ze změny v ČRo Vltava, související s novým schématem stanice; 

R. Zavoral uvedl – rozpočet se bude plánovat v září a říjnu, náklady na chystané změny ve schématu 

stanice Vltava budou v rozpočtu zahrnuty, rovněž zmínil, že případné finance získané z odpočtu DPH 

by rozhlas rád využil na investice a rozvoj, změny v honorářové politice, ale i v péči o zaměstnance, 

vzdělávání, zde ČRo plánuje Akademii rozhlasové žurnalistiky, ale také do ochrany bezpečí.  

R. Zavoral informoval o změnách v rozhlase – k 30. 6. 2017 končí zpravodaj ČRo ve Varšavě Vít 

Pohanka, který z rozhlasu odchází, ale bude s ním externě spolupracovat, na jeho místo nastoupí 

během července a srpna tohoto roku Viktor Daněk.  

Závěrem R. Zavoral informoval o faktuře za revizní posudek chaty na Špičáku, který si vyžádala 

dozorčí komise a která by měla být hrazena z rozpočtu Rady. H. Dohnálková prodiskutuje tuto 

záležitost s radními a bude generálního ředitele informovat. P. Šafařík vyjádřil svůj podiv nad tím, 

proč názor na to, kdo má revizní posudek hradit, R. Zavoral nesdělil před zadáním revizního posudku. 

 

 

4) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 5. 2017 – H. Dohnálková vzhledem k pokročilému 

času doporučila prostudovat si zápis s doplněním od P. Šafaříka do příštího jednání Rady, kdy se 

k němu ještě radní vrátí. 

 

 

5) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – příprava 7. minitendru – P. Šafařík připomněl téma již 

vypsaného  7. minitendru -  vysílání k zákonu o ochraně krajiny a Národnímu parku Šumava, do 

výběru vysílání byly zařazeny jak celoplošné stanice Radiožurnál, Plus a Dvojka, tak i regionální 

stanice Plzeň a České Budějovice, jejichž vysílání se týká problematika NP Šumava, o němž se 

v souvislosti s daným zákonem diskutovalo nejvíce.   
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Schůzka hodnotící skupiny ve složení – P. Šafařík, H. Dohnálková. T. Kňourek, I. Vodochodský a 

externista J. Ftorek proběhne ve středu 28. 6. v 16.00 hod, po veřejné schůzi Rady. 

 

 

6) Analýza zahraničního vysílání ČRo a expertíza veřejné služby – P. Šafařík připomněl email 

radním, ve kterém podrobněji upozorňoval na Analýzu vybraných částí vysílání Českého rozhlasu do 

zahraničí (Radio Praha), kterou si nechalo vypracovat Ministerstvo zahraničních věcí ČR (výběr anal. 

týmu prostřednictvím Technologické agentury ČR).  Tato analýza se zabývala mimo jiné ukrajinskou a 

migrační krizí, zjištění těchto případových studií korespondovala s analýzami, které iniciovala Rada 

ČRo (analýza mediál. reprezentace migrační krize a analýza mediál. reprezentace ukrajinské krize). 

Analýza pro zamini od týmu vedeného mediologem Václavem Štětkou zkoumala anglickou, německou 

a ruskou sekci zahraničního vysílání rozhlasu (Radio Praha). P. Šafařík konkrétně doporučil pasáže na 

str. 45-48, 51-53 a str. 91, str. 97 a citoval jedno ze zjištění analytiků: „již v úvodu je patrné, na čí 

straně médium [míněn ČRo] stojí“; upozornil také na str. 123 se zjištěním ironizace postoje české 

vlády ČR ke kvótám. U těchto poznatků analýzy P. Šafařík připomněl, že podle zákona o ČRo a 

smlouvy s Ministerstvem zahraničních věcí ČR má zahraniční vysílání ČRo být v souladu se 

zahraniční politikou ČR a má mj. propagovat dobré jméno ČR. Uvedl také, že z analýzy je patrné další 

zjištění potvrzené na jiných částech vysílání ČRo nezávislými odbornými analýzami vzniklými 

z iniciativy RČRo ‒ nadproporční prostor pro novináře z mediálního domu Economia ve srovnání 

s jinými českými médii.  

P. Šafařík uvedl, že zájem o vyváženost a pluralitu a o způsob jejich sledování v ČRo zazněl i od 

pracovníků ministerstva zahraničí na schůzce Konzultační rady pro vysílání Českého rozhlasu do 

zahraničí, která se konala 28. 4. V této souvislosti coby člen oné konzultační rady referoval i o tom, že 

na zmíněné schůzi byla probírána také obvyklá agenda mezi zamini a ČRo týkající se vzájemné 

komunikace a aktivit zaměřených na české krajany.  

P. Šafařík připomněl, že v červenci 2015 poslal radním analýzu toho, jak se v anglickojazyčné a 

německojazyčné sekci Radia Praha referuje o tématu tzv. Benešových dekretů a nuceném vysídlení 

Němců z ČSR; materiál doložil faktografické a terminologické chyby. Radní později zvažovali zaměřit 

některou z nezávislých odborných analýz na zahraniční vysílání, ale jednak padlo rozhodnutí počkat na 

výsledky analýzy zadané ministerstvem zahraničí, jednak má toto vysílání velmi malou poslechovost. 

V. Jandák upozornil na pořad „Jak to bylo doopravdy“ odvysílaný na stanici Dvojka 13. 6. 2017 na 

téma Lidice, kde údajně zazněly historické nepřesnosti, tajemnice Rady pořad dohledá a audiozáznam 

pošle všem radním.  

Dále P. Šafařík připomněl expertízu Veřejná služba v mediální sféře, kterou si před časem nechala 

Rada vypracovat a ke které proběhla diskuse přítomných radních.  

Závěrem se P. Šafařík zaměřil na problém s neuváděním adekvátních afiliací respondentů ČRo a 

s pomocí projektoru připomněl kritické usnesení z letošní únorové VS v této věci a svůj e-mail radním 

z 29. 5., v němž uvedl několik problematických příkladů z poslední doby a zdůraznil nutnost uvádět 

přesné a aktuální informace o hostech ve vysílání ČRo. M. Dittrich uvedl, že v tomto případě 

s míněním P. Šafaříka z pozice novináře ne zcela souhlasí. Proběhla diskuse, v jejímž závěru se 

přítomní radní shodli, že P. Šafařík připraví na příští jednání návrh usnesení na veřejnou schůzi.  

 

 

7) Vysílání k výročí okupace 1939 – H. Dohnálková okomentovala materiál dodaný vedením ČRo 

k této problematice a konstatovala, že dle jejího názoru se tentokrát rozhlas s výročím vypořádal velmi 

dobře. Navrhla zmínit toto téma i na příští veřejné schůzi Rady, s čímž přítomní radní souhlasili.   

 

 

8) Stížnosti a podněty posluchačů  - H. Dohnálková uvedla, že vzhledem k nepřítomnosti T. 

Kňourka, který má stížnosti na starosti, bude se došlými stížnosti Rada zabývat na svém příštím 

jednání.  
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9) Různé – H. Dohnálková připomněla návrh generálního ředitele - platbu faktury za revizní posudek 

chaty na Špičáku, který si vyžádala dozorčí komise, uskutečnit z rozpočtu Rady ČRo a zahájila 

diskusi, přítomní radní se shodli, že polovina fakturované částky by měla být proplacena z rozpočtu 

rady a polovina z rozpočtu rozhlasu. Předsedkyně ještě osloví nepřítomné radní a poté vyrozumí 

generálního ředitele. 

Tajemnice Rady pošle radním kontakt na nového člena Rady V. Jandáka.  

 

 

Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

červen     28. 6.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

 

červenec 12. 7.   13.00 jednání předsednictva     

26. 7    10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

srpen  16. 8.   13.00 jednání předsednictva     

30. 8.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

září  13. 9.   13.00 jednání předsednictva     

  20. – 22. 9.  zahraniční cesta Paříž  

27. 9.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

říjen  11. 10.  13.00 jednání předsednictva     

25. 10.  10.00 jednání předsednictva + 13.00 veřejná schůze (RS České Budějovice) 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 

 

 


